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Sprawozdanie i informacja z prac wójta za okres międzysesyjny 
tj. od dnia 18 grudnia 2018 r. do dnia 16 stycznia 2019 r.

Dnia 18.12.2018 r.

• Spotkanie z mieszkańcami ul. Orzeszkowej w Strzebielinie (sprawy dotyczące 
uciążliwego sąsiedztwa).

• Podpisałem projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu geodezyjnego Chmieleniec (dz. 161/4 oraz część działki 
161/1 zgodnie z załącznikiem nr 1 do projektu uchwały).

• Spotkanie z Komisją Oświaty oraz Związkami Zawodowymi w sprawie projektów 
uchwał dotyczących regulaminów wynagradzania nauczycieli. Ustalono, że 
w proponowanym projekcie ,.regulaminu“ zmianie ulegnie jedynie wysokość dodatku 
funkcyjnego w szkole do 9 oddziałów do 1800 zł, natomiast w sprawach dotyczących 
wysokości dodatków funkcyjnych dla nauczycieli za wychowawstwo, opiekuna stażu - 
motywacyjny wraz z weryfikacją kryteriów prace nastąpią po otrzymaniu przez gminę 
ostatecznej wysokości subwencji oświatowej. Wzrost kosztów funkcjonowania oświaty 
w 2018 r. o ponad 1,0 min zł powoduje konieczność bilansowania budżetu kredytem, 
oznacza także zwiększenie nakładów w roku 2019. Podejmowanie decyzji 
zwiększających koszty w czasie, gdy nie jest znana ostateczna wielkość subwencji 
oświatowej ze strony Ministerstwa Finansów jest nieuzasadnione, proponuję zatem 
przedłużenie terminu obowiązywania obecnej uchwały do końca marca 2019 roku.

• Omówiono i naniesiono poprawki na projekt uchwały w sprawne ustalania trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, niepublicznych innych 
form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Łęczyce oraz trybu 
przeprowadzenia kontroli prawidłowości ich wykorzystania.

• Omówiono i zaakceptowano treść uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za 
wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych.

• Omówiono i zaakceptowano projekt uchwały w sprawie planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustanowienia maksymalnej kwoty 
dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach gminy 
Łęczyce w 2019 r. Podczas dyskusji zwrócono uwagę na konieczność prowadzenia 
racjonalnej polityki dokształcania uwzględniającej wieloletnie potrzeby szkół.

• Projekt uchwały w sprawie zasad obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze, określenia obowiązkowego tygodniowego 
wymiaru zajęć dla pedagogów, psychologów, logopedów i doradców zawodowych, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Łęczyce, przyjęto bez uwag.

Dnia 19.12.2018 r.

• Podpisywanie projektów uchwał do sesji 28.12.2018 r.
• Wizja na robotach: ul. Jana Pawła II w Łęczycach, ul. Leśnej w Strzebielinie 

i w Nawczu - deszczówka realizowana przez powiat.
• Analiza wysokości diet sołtysów pod kątem podwyższenia (pismo sołtysa Strzebielino 

Osiedle). Efekt i skutek finansowy przedstawię Radzie Gminy proponując projekt 



uchwały. Rozważamy także gratyfikację za doręczone decyzje podatkowe - 
rozstrzygnięcie w tej sprawie przygotuję po Nowym Roku.

Dnia 20.12.2018 r.

• Otwarcie przetargu na budowę chodnika przy ul. Ofiar Stutthofu w Rozłazinie. 
Wpłynęło 8 ofert z cenami od 194.886.12 zł do 370.396,11 zł.
Na zadanie to w budżecie 2018 r. mamy kwotę 80.000 zł zaś na 2019 r. - 85.000 zł. 
W związku z powyższym niezbędne jest zwiększenie środków o 34.887,00 zł, by 
możliwe było podpisanie umowy. Środki te proponuję zwiększyć w 2018 r. i przesunąć 
na niewygasające. Przy zadaniu tym kwota środków niewygasających wyniesie 
114.887 zł (w kwocie tej alokowano 5.000 zł na insp. nadzoru).

• Podjąłem decyzję by do zadania „Rozbudowa OSP Łęczyce” (po przetargu 
najkorzystniejsza oferta 500.000 zł) zwiększyć środki o 110.164,00 zł, w tym 10.000 zł 
na insp. nadzoru. W zadaniu tym należy zwiększyć środki w roku 2018 o kwotę 110.164 
zł (tym 10.000 zł na insp. nadzoru) i umieścić w projekcie uchwały dotyczącym 
środków niewygasających. Środki te wyniosą łącznie (49.836 +110.164) 160.000 zł. Na 
rok przyszły w budżecie zaplanowaliśmy 350.000 zł. Zwiększenia powyższe są 
możliwe z uwagi na oszczędności w różnych działach, które na dzień 20.12.2018 r. 
oszacowano na 267.143 zł. Suma zwiększeń dla obu zadań wynosi 145.051 zł, co 
oznacza, że o pozostałą kwotę (122.092 zł) zmniejszy się konieczny kredyt. Decyzja co 
do tej wysokości zapadnie do 27.12.2018 r. Skarbnik uwzględni powyższe decyzje 
w projektach uchwał na sesję 28.12.2018 r.

• Podpisano umowę z KBS o kredyt 900.000 zł. Określenie ostatecznej wysokości nastąpi 
do 27.12.2018 r. będzie określone w dyspozycji kredytowej kredytobiorcy i podane do 
projektu uchwały zmieniającej budżet.

• Udział w spotkaniu świąteczno-noworocznym z sołtysami.
• Udział w spotkaniu świąteczno-noworocznym z pracownikami SPZOZ.
• Dokonano odbioru chodnika I etap na ul. Leśnej w Strzebielinie. Do przesunięcia 

pozostają dwa słupy ENERG1 OPERATOR kolidujące z budową oraz uzupełnienia 
przykrawężnikowe asfaltu i przy spowalniaczach, które będą wykonane po zaistnieniu 
odpowiednich warunków atmosferycznych.

Dnia 21.12.2018 r.
• Podpisywanie projektów uchwał dotyczących: zmian budżetu na 2018 r., w sprawie 

środków niewygasających (4 zadania na łączną kwotę 776.487 zł oraz WPF 2018- 
2024). Na skutek zaproponowanych zmniejszeń wydatków' po różnych działach budżetu 
zwiększono środki na zadania (3 i 4) w projekcie uchwały o środkach niewygasających 
z końcem roku, a pozostała kwota pozwala na dyspozycję kredytową w wysokości 
750.000 zł zamiast 900.000 zł.

Dnia 27.12.2018 r.
• Analiza protokołu Komisji Rady Gminy do sesji na 2018.12.2018 r. Udział w pracach 

połączonych Komisji, przygotowanie zmian do projektu budżetu i WPF na rok 2019 
uwzględniających propozycje Komisji RG.

• Podpisałem dyspozycję kredytową na zaciągnięcie kredytu w wysokości 750.000 zł na 
zbilansowanie budżetu.

Dnia 28.12.2018 r.
• Przygotowanie i udział w sesji Rady Gminy Łęczyce.



Dnia 31.12.2018 r.
• Podpisałem umowę na ..Rozbudowę OSP Łęczyce o zaplecze socjalne i boks garażow y" 

z firmą Kremer Graf - Sebastian Kremer, Gdańsk, ul. Hallera 14, za kwotę 500.000 zł 
brutto - do 30 maja 2019 r. I etap - 50.000 zł, do 30 września 2019 r. - II etap. Ze strony 
Urzędu budowę nadzorował będzie p. Jędrzej Remelski.

• Podpisałem umowę na ,.Budowę chodnika przy ul. Ofiar Stutthofu w m. Rozłazino" 
z PBD SPEC-BRUK Zdzisław Jereczek z Robakowa za kwotę 194.886.12 zł brutto 
w terminie:
I etap - do 30 maja 2019 r. - limit środków 80.000 zł
II etap - do 30 września 2019 r.

• Podpisałem umowę z ZZO Czarnówko na odbiór śmieci w 2019 roku. Koszt wykonania 
całości umowy określono na 432.889,24 zł. Faktyczny koszt będzie wynikał z ilości 
dostaw odpadów po cenach dla poszczególnych frakcji wyszczególnionych w § 3 ust. 2 
umowy.

• Spotkałem się z mieszkańcami Mokrego Boru i p. radną Piankowską w sprawie 
wadliwego wykonania utwardzenia drogi (brak poboczy, użyto płyt z wystającymi 
prętami, pomimo, że na poboczu drogi złożone były dobre, płyty źle osadzone itp.). 
Uwagi te potwierdzają się (odbyłem wizję z insp. Remelskim jeszcze przed 
spotkaniem). Ponieważ odcinek ten jest drogą Lasów Państwowych i inwestycja jest 
realizowana przez LP zwróciłem się o dokonanie w trybie pilnym niezbędnych korekt. 
Mają one nastąpić natychmiast po nowym roku.

ROK 2019

Dnia 02.01.2019 r.
• Przekazałem pracownikom wnioski złożone przez radnych na sesji 28.12.2018 r. 

(p. J.Remelski, p. G.Szmidtke).
• Wizja na drodze „Mokry Bór”.

Dnia 03.01.2019 r.
• Przygotowanie zestawienia dotyczącego planu finansowego oświaty w 2019 r. (koszty 

funkcjonowania szkół, braki itd.). Hipotetyczna analiza możliwości przekształcenia 
w filię ZSiP Łęczyce:
- koszty funkcjonowania filii (z przedszkolem) - uwarunkowania;
- koszty funkcjonowania SP z włączeniem przedszkola.
Materiały pilnie przygotuje p. Reszka do rozmów z Komisją Oświaty.

Dnia 04.01.2019 r.
• Wizja w Radiu Kaszebe. wywiad nt. głównych realizacji inwestycyjnych w 2019 r., 

budowy S-6, gospodarowania odpadami stałymi.
• Zlecenie sprawy przetargu (zapytania ofertowego) na usługi rehabilitacyjne 

rozstrzyganego przez OPS - sprawdzi insp. ds. zamówień publicznych w związku 
z wnioskiem mieszkańca.

Dnia 07.01.2019 r.
• Przekazanie pracownikom wytycznych dotyczących: wieży do suszenia węży 

w Rozłazinie (ekspertyza dotycząca stanu, kosztów, sposobu naprawy) p. J. Remelski - 
sprawa pilna. Sprawa kontynuacji remontu na cmentarzu w Nawczu, dróg - ul. 
Świerkowa, Jana Pawła II, Łęczyce (skrzyżowanie do dokończenia łamańcem lub 



yumanem, zapro filowanie, zagęszczenie oraz wytyczne i pilne dokończenie 
spowalniaczy na ul. Leśnej (eliminacja kałuż i zmiana kątów najazdu i zejścia 
tymczasowo yumanem do czasu rozwiązania ostatecznego.

Dnia 8.01.2019 r.
• Spotkanie z dyrektor GIKiB:

- sprawa otwarcia świetlicy w Dzięcielcu. w dniu 9.01.2019 r. zostanie podpisany aneks 
do umowy użyczenia (gmina otrzymała pozwolenie na użytkowanie).
- przekazałem także materiały dotyczące redukcji środków na działalność GIKiB do 
uwzględnienia przy sporządzeniu korekty planu finansowego i planu imprez, który 
powstanie w ciągu tygodnia.

• Wizja na drodze do Mokrego Boru. Wykonawca nawierzchni na odcinku Lasów 
Państwowych przystąpił do dokończenia drogi (korytowanie poboczy zasypywanie 
i zagęszczanie tłuczniem).

Dnia 9.01.2019 r.
• Wizja na drodze ..Mokry Bór”. Wskazanie wykonawcy płyt do wymiany.
• Analiza materiałów dotyczących oświaty (przygotowanie do rozmów nt. SP Brzeźno - 

koszty funkcjonowania SP lub filii, możliwości i koszty „dołączenia” przedszkola, 
koszty dotyczące funkcjonowania stołówek - regulaminu funkcjonowania i odpłatności 
za posiłki.

Dnia 10.01.2019 r.
• Narada w sprawie realizacji nt. inwestycji gminnych w 2019 r. Omówiono zadania wod- 

kan do realizacji w br. Terminy rozpoczęcia i realizacji określił kierownik GZUK. Dla 
kilku przedsięwzięć nie posiadamy jeszcze pozwoleń, trwają procedury. Do końca 
stycznia ostatecznie zweryfikowana powinna być dokumentacja dla wodociągu 
Brzeźno. Występujące rozbieżności są powodem nie wydawania pozwolenia przez 
Starostwo.

• Podpisano umowy z GZUK na przekazanie dotacji na:
- modernizację przepompowni Strzebielino - Zajączkowo - 90.000 zł;
- modernizację sterowania w oczyszczalni ścieków Bożepole - 160.000 zł;
- budowę odcinka sieci wodociągowej Chmieleniec z materiałami przekazanym przez 
mieszkańców - 75.000 zł;
- budowę wodociągu PKP Bożepole - 70.000 zł.
Dla realizacji w/w zadań zakupione materiały, a realizacja w I kwartale br.

Dnia 11.01.2019 r.
• Przeprowadzono rozmowy w sprawie przedłużenia dzierżawy działek gminnych 

(Godętowo-Wielistowo) na rzecz rolnika z Godętowa na okres do 31.07.2019 r. Do 
poprzedniej umowy sporządzono w związku z tym aneks. Grunt będzie 
wykorzystywany pod zasiew zielonek pastewnych.

• Spotkanie z Wicestarostą i dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie planów 
dotyczących remontów dróg powiatowych na terenie gminy. Wstępnie ustalono: 
2019:
- przebudowa drogi Nawcz-Osiek - planowane zakończenie lipiec 2019;
- przebudowa drogi 1322G przez Swichowo oraz remont odcinka ok. 0.5 km przed 
Świchowem od strony Brzeźna;
- remont ok. 0,4 km odcinka drogi 1454G we wsi Strzebielino (dywanik);
2020:



- projekt przebudowy drogi Świchowo-Gościęcino ok. 2,4 km.
- remont drogi Dzięcielec w kierunku Lęborka ok. 3,5 km (jest dokumentacja na 1,5 
km);
2021:
- przebudowa drogi 1322G Świchowo-Gościęcino;
- dokumentacja na zakres Dzięcielec do granic powiatu lęborskiego (końcówka);
2022:
- droga 133OG Dzięcielec pod Lębork do końca zakresu;
2023:
- droga 1330 G odcinek Dzięcielec-Nawcz ~ 2,2 km.
Przekazałem również informację, iż gmina może przejąć od powiatu drogę 1454G OD 
Nawcza przez Borówkę do Strzebielina pod warunkiem wykonania remontu 
i przebudowy drogi 1322G Nawcz - Dzięcielec bez finansowego udziału gminy. 
W Nawczu w drodze 1454G zgodnie z WPF będziemy układać kanalizację. Wówczas 
odcinek brukowy ok. 300 mb do skrzyżowania z drogą gminną 125007G będzie 
wymagał przebudowy. W roku bieżącym rozpoczyna się budowa S-6, która przetnie 
drogę powiatową 1454G i może ona stracić znaczenie. W powyższej sprawie będziemy 
toczyć dalsze negocjacje, które powinny zakończyć się porozumieniem 
uwzględniającym finansowanie zakresów, o których piszę wyżej.

Dnia 12.01.2019 r.
• Udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym PZGP w Kaczkowie.

Dnia 14.01.2019 r.
• Odpowiedź na pismo mieszkańców w sprawie spowalniaczy na ul. Leśnej. Firma 

REWERS na najazdach i zjazdach wykona podsypkę z yumana. a gdy pozwolą 
warunki pogodowe rozwiązanie to zostanie zamienione na asfalt

• Udział w pracach Komisji Oświaty dotyczących zamiaru utworzenia filii ZSiP 
Łęczyce w Brzeźnie oraz ustalenia kosztów funkcjonowania stołówek do wyliczenia 
odpłatności za posiłki dla osób innych niż uczniowie. Opracowano zestawienie 
problemów do omówienia i zbadania przez Komisję dnia 21.01.2019 r.

Dnia 15.01.2019 r.
• Podpisano umowę ze Studio Factory Lębork na skład i druk gazetki gminnej (16 stron, 

pełen kolor, 600 egzemplarzy, za cenę 1367 zł).
• Wizja w Nawczu (cmentarz) - przygotowanie do zamontowania monumentu 

metalowego.
• Wytyczne dotyczące kosztów funkcjonowania SP Brzeźno w obecnym układzie oraz 

organizacja w układzie filii od września 2019 r. z kosztami.
• Spotkanie z przedstawicielem firmy ENERGY PARK 44 i projektantem ALPLAN 

w sprawie budowy wiatraków. Firma wygrała aukcję na zakup energii i w ciągu 2 lat 
(rozpoczęcie budowy styczeń 2020 r.) musi zacząć produkować energię. Obecnie firma 
projektowa wystąpiła o zmianę pozwolenia na budowę wiatraków w okolicy Witkowa 
i Chrzanowa (zwiększenie mocy). Konsultowane są również powstające plany 
w związku z planami pod budowę wiatraków (Kaczkowo, Brzeźno).

• Spotkanie z komendantem PSP w sprawie zakupu wozów bojowych dla OSP. 
Przedstawił koszty jakie towarzyszyły tego typu zakupom w roku ubiegłym, np. 
samochód pożarniczy GBA 4x4 (średni) dla jednostek OSP poza KSRG kosztował 
ponad 800 tys. zł. Wsparcie zewnętrzne z budżetu MSWiA 230 tys. zł, z WFOŚiGW 



200 tys. zł lub 118 tys. zł z MSWiA, 113 tys. zł z rezerwy celowej i 100 tys. zł 
z NFOŚiGW. W każdym przypadku około lub ponad 50% gmina musi posiadać 
środków własnych. Komendant sygnalizuje także możliwość pojawienia się dotacji 
wcześniej niż gmina planuje zakupy.

• Podjąłem decyzję o przygotowaniu projektu uchwały zmieniającej budżet:
- dotyczącą pisma GZUK zmieniająca wysokość dotacji na zakup zamiatarki do 91.000 
zł, zmniejszając jednocześnie środki na utrzymanie zieleni i odpiaszczanie o 21.000 zł.
- z zadania 1.3.2.2. „Budowa wod-kan w ul. Miłosza” Strzebielino zmniejszenie 
środków o 48.000 zł (do 102.000 zł) z przeznaczeniem na:

Z 37.000 zł dotacja na wykonanie studni w Strzebielinie (utworzenie nowego 
zadania).

J 11.000 zł zapłatę podatku VAT. Środki powyższe wrócą do zadania, po 
zwiększeniu dochodów (trwa wystawianie decyzji o opłacie adiacenckiej. także 
z wykonania 2018 r. wynika możliwość zwiększenia dochodów z nieruchomości 
od osób prawnych). Projekty przygotuje Skarbnik gminy.

•S Środki te „wrócą” do zadania po zwiększeniu dochodów ze wskazanych 
tytułów.

• Wykonano tymczasowe najazdy i zjazdy na spowalniacze na ul. Leśnej w Strzebielinie. 
Po zaistnieniu odpowiednich warunków pogodowych firma REWERS wykona je 
z asfaltu.

Dnia 16.01.2019 r.
Spotkanie z kierownikiem GZUK w sprawie nieprzyjemnych wyziewów z kanalizacji 
(Łęczyce, ul. Podgórna, Leśna) - pismo mieszkańca Łęczyc. W przeciągu najbliższego 
tygodnia GZUK zleci kamerowanie odcinak ul. Leśnej.
Wizja na drodze do Bukowa - nieskuteczny odpływ wody, na remontowanym 
w ubiegłym roku odcinku wybitych kilkanaście dziur wymagających uzupełnienia 
i zagęszczenia. Dla właściwego odwodnienia niezbędne jest znaczne pogłębienie rowu 
(zniszczony przez dziki) lub wykonanie przepustu. Sprawę pilnie załatwi p. Remelski. 
Do projektu uchwały zmieniającej budżet wprowadzono dodatkowo kwotę 150.000 zł 
wolnych środków z przeznaczeniem na spłatę rat kredytu zaciągniętego, w grudniu
2018 r.

Z


